



福建技术师范学院海外教育学院

School of International Students, Fujian Polytechnic Normmal University

▶▶ 2024国际留学生招生简章

2024 International Student Enrollment Brochure



学校简介 School Profile

福建技术师范学院(Fujian Polytechnic NormalUniversity)是经教育部批准、在福建师范大学福清分校基础上整合福建省侨兴轻工学校的办学资源设置、福建省人民政府举办的公办本科高校,主要培养高素质应用型、技术技能型人才和职业教育师资,是福建省唯一一所定位培养职教师资的高校。学校位于福建东部沿海,坐落在千年古邑、新兴现代化港口工业城市、全国著名侨乡——福清市区,是福建省第一届、第二届"文明校园",入选福建省高校第二批"三全育人"综合改革试点高校,与福清市人民政府、厦门市教育局等合作共建中职附属校7所、中职基地校10所、附属中学1所、附属小学1所。

现有五马山校区和石竹山校区,校园占地近 1200 亩。设有13 个二级学院,39 个本科专业(含 6 个省级一流本科专业建设点),3 个硕士学位培育学科,6 个硕士生联培项目,全日制在校生 11600 多人。

近年来,学校主动对接"一带一路",围绕中印尼"两国双园"产业需求,积极开展对外交流合作,扩大学校开放办学格局。先后与包括印尼、日本、泰国、新西兰等国家和地区的 30 多所高校及机构建立了友好关系,开展师生互访、人才培养、科学研究等方面的合作。学校具备招收外国留学生、港澳台侨学生资质,已招收来自印尼、老挝、越南、西班牙等国家的留学生。

Fujian Polytechnic Normal University (FPNU), approved by the Ministry of Education and established based on Fuqing Branch of Fujian Normal University, is a public university administered by Fujian Provincial Government. It has dedicated to cultivating practical skill-oriented professionals andteachers for vocational education. It is the only university in Fujian Province that cultivates teachers for vocational education. FPNU islocated in Fuqing, a millennium-old coastal city in the eastern part of Fujian Province, an emerging modern industrial port city and awell-known hometown of overseas Chinese. It has been awarded the "Civilized Campus" for the first and second sessions in Fujian Provinceand has been selected as the second batch of "Three Comprehensive Education" comprehensive reform pilot universities in Fujian Province. Ithas cooperated with Fuqing City Government, Xiamen City Education Bureau, etc. in the joint construction of seven affiliated secondary vocational schools, ten secondary vocational base schools, one affiliated secondary school, and one affiliated primary school.

Currently, the University consists of two campuses: Wumashan and Shizhushan, with a total land area of 1200 mu (about 197.69 acres). FPNU comprises 13 faculties with 39 bachelor's degree programs(including 6 provincial first-class undergraduate major construction sites), 3 master's degree cultivating subjects and 6 joint-cultivating master's programs. The University's full-time undergraduate enrolment exceeds11,600. In recent years, FPNU has proactively aligned itself with the "Beltand Road" Initiative, focusing on the industrial demands of China and Indonesia's "Two Countries Twin Parks" program. It has actively-engaged in international exchanges and cooperation to expand theuniversity's global educational framework. The university has established friendly relations with over 30 universities and research institutions incountries and regions such as Indonesia, Japan, Thailand, New Zealand, and others. Collaborative activities encompass faculty and student exchanges, talents development, scientific research, and more. FPNU isqualified to admit international students as well as students from HongKong, Macao, and Taiwan. It has successfully enrolled students from countries such as Indonesia, Laos, Vietnam, Spain, and others.





招生人數与獎别

I. Enrollment Quota and Categories

计划招收 50 人。

招生类别为本科生(学历教育),学制四年,每年九月份开学。授课语言:中文。符合福建技术师范学院有关学籍、考试管理规定的学历生毕业后将获得福建技术师范学院毕业证书和学士学位证书。

The planned intake is 50 students.

The enrollment category is undergraduate students (academic education): The program has a duration of four years, commencing in September each year. The language of instruction is Chinese. Upon graduation and in compliance with the relevant enrollment and examination regulations of Fujian Polytechnic Normal University, students will be awarded the graduation certificate and bachelor's degree certificate from Fujian Polytechnic Normal University.



二、招生专业

II. Enrollment Majors

申请人可在公布的招生专业目录中选择 2 个专业作为专业志愿,招生专业详见《福建技术师范学院 2024 年国际生招生专业一览表》(见附表)

Applicants may choose two majors from the published list of enrollment majors. For details on the enrollment majors, please refer to the "List of Majors for International Students Admissions at Fujian Polytechnic Normal University in 2024" (see the attached table)



三、 申请条件

III. Application Requirements

- 1. 品德良好,愿意遵守中国的法律、法规及福建技术师范学院校纪校规, 尊重中国的社会公德和风俗习惯。
- 2. 身体健康, 持外国有效普通护照的非中国籍公民。注:中国大陆、香港、澳门和台湾居民在移民外国后作为外国留学生来华学习必须持有效外国护照 4年(含)以上,且最近 4年(截止 2024年4月30日前)之内有在国外实际居住2年以上的记录(一年中实际在国外住满9个月可按一年计算,以入境和出境签章为准)。
 - 3. 具有高中毕业或相当于中国高中毕业同等学力,成绩良好。
- 4. 申请者须通过汉语水平考试(HSK)4级或以上。未达到要求者,可先在我校接受半年或一年的语言培训(住宿费4000元/年,学费14000元/年,自费)。整个中学阶段以汉语为主要教学语言的高中毕业生,申请本科入学时可以免交HSK证书,但须出具相应证明。
- 1. Good moral character, willingness to abide by the laws andregulations of China, as well as the school rules and regulations of Fujian Polytechnic Normal University. Respect for social ethics and customs in China is expected.
- 2. Good health and possession of a valid ordinary passport from a non-Chinese citizenship. Note: Mainland Chinese residents, Hong Kong, Macao, and Taiwan residents who have immigrated abroad and wish to study in China as international students must hold a valid foreign



passport for at least 4 years (inclusive) and have a record of residing abroad for at least 2 years within the last 4 years (up to April 30, 2024). The actual residence abroadfor 9 months or more in a year can be considered as one year, based onentry and exit stamps.

- 3. High school graduate or possess an equivalent qualification to Chinese high school graduation, with good academic performance.
- 4. Applicants must pass the Hanyu Shuiping Kaoshi (HSK, a test of Chinese language ability for foreigners) level 4 or above. Those who do not meet the requirement may undergo six months or one year of language training at our university (self-funded, accommodation fee:4,000 RMB/year, tuition fee: 14,000 RMB/year). Graduates from high schools where Chinese is the primary language of instruction throughout the entire secondary education may be exempt from submitting an HSK certificate when applying for undergraduate studies. However, they must provide relevant proof.



四、 申请时间 IV. Application Period

即日起至 2024 年 8 月 25 日(开学时间为当年的 9 月份,具体以学校通知为准。)

From now until August 25, 2024. (The academic year starts in September of the same year; please refer to the official school notification for specific details.)



五、所需申请资料

V. Required application materials

- 1. 福建技术师范学院国际学生入学申请表。须用中文或英文填写,并上传申请人本人签名。
 - 2. 有效护照复印件;
 - 3. 近期正面半身彩色兔冠白底 2 寸照片;
 - 4. 高中阶段含全部课程的成绩单或同等学历课程成绩单及毕业证书复印件;
- 5. 学习计划(用中文或英文书写,内容应包括个人学习、工作经历、来华留学动机、专业选择理由、毕业后的个人发展目标等);
- 6. 经济担保(证明担保人经济能力,在职收入证明、银行存款证明或其他 经济能力证明均可);
 - 7. 无犯罪证明;
- 8. 外国人体格检查记录表复印件(申请人应严格按照外国人体检表项目进行检查。缺项、未盖章、无医师签字盖章的申请视为无效。鉴于检查结果有效期为 6 个月,请申请人据此确定本人进行体检时间);
- 9. 汉语水平证明复印件;如有个人简历及其他可以证明自己综合能力的文件(如推荐信、获奖证书、参加社会实践活动的证明等),请添加至附件。注:请一次性提交完整报名材料,按上述顺序排列。申请材料如被证明存在不实信息或故意隐瞒重要信息的,将取消入学资格。以上材料如有非英文的外文材料,需提供公证后的英文或中文译件。材料递交后不予退回,请自行备份。



- 1.Completed International Student Admission Application Form for Fujian Polytechnic Normal University. The form must be filled out in either Chinese or English, and the applicant's signature must be uploaded.
 - 2. Copy of a valid passport;
- 3. Recent, color, 2-inch photo (passport-size photo) with bareheaded with a white background;
- 4. Copy of the senior high school transcripts, including all courses or equivalent educational qualification transcripts, and a copy of the graduation certificate;
- 5. Study plan (written in Chinese or English, including personal study and work experience, motivation for studying in China, reasons for choosing the specific major, and personal development goals aftergraduation);
- 6. Financial guarantee (proof of the sponsor's financial capability, such as proof of income, bank statements, or other financial capacity documentation);
 - 7. Certificate of no criminal record;
- 8. Copy of the foreigner's physical examination record form(applicants should strictly follow the items on the foreigner's physical examination form. Incomplete, unsigned, or unstamped applications will be considered invalid. Considering the validity period of 6 months for the examination results, applicants should determine their own examination-time accordingly;
- 9. Copy of the HSK (Hanyu Shuiping Kaoshi) certificate; Additional documents, such as a resume and other files that can demonstrate the applicant's comprehensive abilities (e.g., recommendation letters, certificates of achievement, evidence of participation in social activities), should be attached as annexes. Note: Please submit all application materials together in the specified order. If any information in the application materials is proven to be false or intentionally concealed, the admission qualification will be canceled. If any of the materials are in a language other than English, notarized English or Chinese translations must be provided. Materials will not be returned after submission, so please make your own backup copies.



申请表及相关材料扫描件发送至指定邮箱(E-mail:fpnu_hwjyxy@163.com)。

Submit the scanned copies of the application form and relateddocuments to the designated email address (E-mail:fpnu_hwjyxy@163.com).

大 七、 泉取及銀到 VII. Admission and Registration

- 1. 我校在收到申请者所有材料后,会同相关院系进行审核,结合学生填报志愿情况择优录取。录取结果将及时通知学生,并向录取者寄发《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表)。
- 2. 被录取者本人持《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》 (JW202 表)到中国驻外使(领)馆办理来华学习签证(X签证)。
- 3. 被录取者携带《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》 (JW202 表)及相关证书原件按入学通知书上的日期准时来福建技术师范学院海外教育学院报到,并交纳报名费和相关费用。确因特殊情况不能在规定日期内报到者,要事先与我校取得联系,获准后可延期入学。一般情况下,我校新学年于每年9月初开学。

4. 抵达迎接

凡已被我校录取的新生,坐飞机到达福州或者厦门时,可转乘动车到福清站或者福州站,我校可以提供首次免费接站。请提前以书面形式将乘坐的动车车次和日期告知我校。

- 1. Upon receiving all required documents, our university, in collaboration with the relevant departments, will conduct a thorough review and prioritize admissions based on the applicant's qualifications and chosen preferences. The admission results will be promptly communicated to the students, and successful candidates will receive the "Admission Notice" and the "Visa Application for Foreign Students to Study in China" form (JW202).
- 2.Admitted students must present the "Admission Notice" and the "Visa Application for Foreign Students to Study in China" form (JW202) to the Chinese embassy or consulate in their home country to apply for a student visa (X visa).
- 3. Admitted students should arrive at Fujian Polytechnic Normal University's School of International Students on the specified date as indicated in the Admission Notice, bringing the original copies of the "Admission Notice" and the "Visa Application for Foreign Students to Study in China" form (JW202), along with other required certificates. Students are also required to pay the registration fee and other related charges. If, due to special circumstances, a student is unable to register on the specified date, they must contact our university in advance. If approved, they may be allowed to defer their enrollment. Generally, the new academic year at our university begins in early September each year.

4. Airport Pickup

For admitted new students arriving by plane to Fuzhou or Xiamen, they can transfer to a high-speed train to either Fuqing or Fuzhou stations. Our university provides free airport pickup for the first time. Please inform our university in writing in advance, providing details of the high-speed train number and date of arrival



→ 八、 收费标准 VII. Fee Structure

1. 学费标准

文史类: 15000 元 / 生 / 年 理工类: 16000 元 / 生 / 年 艺术类: 19000 元 / 生 / 年

备注: 学生应在入学时一次性缴纳全年学费, 学费一经交纳, 除不可抗力因素以外, 所交学费不予退还。

- 2. 住宿费: 国际学生宿舍以双人间或三人间为主,有特殊情况的可以另行申请。 双人间 6000 元 / 生 / 年,三人间 4000 元 / 生 / 年,水电费自理。
- 3. 其他相关费用:包括教材费、体检费、签证费、办理居留许可等,具体费用以实际物价为准。
 - 1. Tuition Fees

Liberal Arts: RMB 15,000 yuan per year

Science and Engineering: RMB 16,000 yuan per year

Arts: RMB 19,000 yuan per year

Note: Students are required to pay the annual tuition fee in full upon enrollment. Once paid, the tuition fee is non-refundable except in cases of force majeure.

2. Accommodation Fees

International student dormitories mainly offer double or triple rooms, with the option to apply for special arrangements. Double room: RMB 6,000 yuan per year per person, Triple room: RMB 4,000 yuan per year per person. Water and electricity fees are not included.

3. Other Related Expenses

Includes textbook fees, medical examination fees, visa fees, residence permit fees, etc. The specific fees are subject to actual market prices.



九、 奖學盒 IX. Scholarships

- 1. 校长奖学金
- 2 万元/学年/人,该奖学金包含留学生在我校的学费和校内住宿费,不足部分由学生自行缴纳。
- 2. 生活补助费: 1000 元 / 月 / 人(此项仅部分优秀学生可申请,仅限入境在校学习期间)
- 3. 福建省政府奖学金符合条件者,在第二学年可申请福建省政府外国留学生奖学金(具体金额以福建省教育厅当年文件为准)。同年内福建技术师范学院留学生校长奖学金和福建省政府奖学金不重复发放。
 - 1. President's Scholarship

RMB 20,000 yuan per academic year per person. This scholarship covers the student's tuition and on-campus accommodation fees at our university. Any shortfall is the responsibility of the student.

2. Living Allowance RMB 1000 per month per person (This allowance is only available for outstanding students and is applicable during the



period of studying in China).

3. Fujian Provincial Government Scholarship Eligible students may apply for the Fujian Provincial Government Scholarship in the second academic year (The specific amount is subject to the annual documents issued by the Fujian Provincial Department of Education) Note: In the same year, the President's Scholarship and the Fujian Provincial Government Scholarship for international students at Fujian Polytechnic Normal University will not be awarded simultaneously.



地址:中华人民共和国福建省福清市龙江街道校园新村1号福建技术师范学

院海外教育学院

邮编: 350300 联系人: 林老师 电话: 18810722056

网址: http://www.fpnu.edu.cn/

邮箱: E-mail: fpnu_hwjyxy@163.com

Address: School of International Students, Fujian Polytechnic Normal University, No.1, Longjiang Street, Campus New Village, Fuqing city, Fuzhou, Fujian Province, People's Republic of China

Postcode: 350300

Contact Person: Ms.Lin Phone: +86 18810722056

Website: http://www.fpnu.edu.cn/ E-mail: fpnu_hwjyxy@163.com



福建技术师范学院2024年国际生招生专业一览表

List of Majors for International Students Admissions at Fujian Polytechnic Normal University in 2024

序号 No.	学院 School	专业(类)名称 Major
1	侨兴经济与管理学院 QIAOXING COLLEGE OF ECONOMICS AND MANAGEMENT	财务管理 Financial Management
2		经济与金融 Economy and Finance
3		国际经济与贸易 International Economics and Trade
4		市场营销 Marketing
5	文化与法律学院(海外教育学院) School of Culture and Law (School of International Students)	信用风险管理与法律防控 Credit Risk Management and Legal Prevention
6		汉语言文学 Chinese Language Literature
7	艺术与传媒学院 School of Art and Communication	网络与新媒体 Network and the New Media
8		广告学 Advertising
9		广播电视编导 Radio and Television Directing
10		工艺美术 Arts and Crafts
11	教育学院 School of Education	应用心理学 Applied Psychology
12		学前教育 Early childhood education
13		家政学 Home Economics
14	外国语学院 School of Foreign Languages	英语 English
15		商务英语 Business English
16		日语 Japanese
17	体育学院 School of Physical Education	社会体育指导与管理 Social Sports Guidance and Management
18		体育教育 Physical Education
19	大数据与人工智能学院 School of Big Data and Artificial Intelligence	计算机科学与技术 Computer Science and Technology
20		数据计算及应用 Data Computing and Applications
21		数字媒体技术 Digital Media Technology
22		人工智能 Artificial Intelligence



福建技术师范学院2024年国际生招生专业一览表

List of Majors for International Students Admissions at Fujian Polytechnic Normal University in 2024

序号 No.	学院 School	专业(类)名称 Major
23	电子与机械工程学院 School of Electronic and Mechanical Engineering	电子信息工程 Electric Information Engineering
24		新能源科学与工程 New Energy Science and Engineering
25		集成电路设计与集成系统 Integrated Circuit Design and Integrated Systems
26		机械电子工程 Mechanical Electronic engineering
27		光电信息科学与工程 Optoelectronic Information Science and Engineering
28	材料与包装工程学院 School of Materials and Packaging Engineering	包装工程 Packaging Engineering
29		应用化学 Applied Chemistry
30		材料科学与工程 Materials Science and Engineering
31	食品与生物工程学院 School of Food and Bioengineering	食品科学与工程 Food Science and Engineering
32		生物工程 Biological Engineering
33		烹饪与营养教育 Culinary Arts and Nutrition Education
34		食品营养与健康 Food Nutrition and Health
35	海洋学院 Ocean College	旅游管理与服务教育 Tourism Management and Service Education
36		环境工程 Environment Engineering
37		海洋资源与环境 Marine Resources and Environment